
 
 
Forum Dagsorden - referat Skolebestyrelsen 

Tid Tirsdag d. 15. November 2017, kl 17:00-19:00 

Sted Lokale B  

Mødeleder CD 

Referent FFS 

 
 
Deltagere: Sidse Kristensen, Søren Hejselbak, Kristina Farsinsen, Louise Larsen, Lise Lotte 

Falk Petersen, Josefine Knudsen, Birte Johnsen, Helle Grynderup,, Claus 
Drachmann, Rolf 

Afbud: Martin, Birte Johnsen 
 
 
 
Møderække:  

Augustmøde; 17. august 2017 

Septembermøde; 14. september 2017 

Oktobermøde; 3. oktober 2017 

Novembermøde; XX 2017 

Decembermøde; XX 2017 

Januarmøde; XX september 2017 

Februarmøde; XX september 2017 

Martsmøde; XX september 2017 

Aprilmøde; XX september 2017 

Majmøde; XX september 2017 

Junimøde; XX september 2017 
 

 
 

  

https://docs.google.com/document/d/1DLwEckOMvRjYPiY_mTxBKwEptM3AyRYUysLFUYJ8D9U/edit#heading=h.m0dnvnqilmz
https://docs.google.com/document/d/1DLwEckOMvRjYPiY_mTxBKwEptM3AyRYUysLFUYJ8D9U/edit#heading=h.g033damfg7w
https://docs.google.com/document/d/1DLwEckOMvRjYPiY_mTxBKwEptM3AyRYUysLFUYJ8D9U/edit#heading=h.nqqc409j7srt
https://docs.google.com/document/d/1DLwEckOMvRjYPiY_mTxBKwEptM3AyRYUysLFUYJ8D9U/edit#heading=h.fqkwpg5th1po
https://docs.google.com/document/d/1DLwEckOMvRjYPiY_mTxBKwEptM3AyRYUysLFUYJ8D9U/edit#heading=h.m38a9gi2dwue
https://docs.google.com/document/d/1DLwEckOMvRjYPiY_mTxBKwEptM3AyRYUysLFUYJ8D9U/edit#heading=h.u591f539bl07
https://docs.google.com/document/d/1DLwEckOMvRjYPiY_mTxBKwEptM3AyRYUysLFUYJ8D9U/edit#heading=h.irm9h0ika08o
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https://docs.google.com/document/d/1DLwEckOMvRjYPiY_mTxBKwEptM3AyRYUysLFUYJ8D9U/edit#heading=h.658t0ibfe3qg
https://docs.google.com/document/d/1DLwEckOMvRjYPiY_mTxBKwEptM3AyRYUysLFUYJ8D9U/edit#heading=h.tw4sxp4ipadw


 
 
 
 

Novembermøde; 15. november 2017 
1. 17:00 - 17:10 Spørgsmål til orienterende podcast . Link: Orientering på mødet 

a. Tokulturel aften 
 
Tokulturel aften afholdt 24/10 for de nytilkomne familier. 2/3 af forældrene var repræsenteret. Der 
blev fortalt om værdier m.m. i workshops. 
VIgtige informationspunkter: 

- Vi skal sikre lighed på skolen. Der skal være samarbejde med begge forældre. 
- Det er et ufravigeligt krav at vi er en demokratisk skole. Vi er i dialog på rammer og regler. 
- Vi ønsker at være nysgerrige på hinandens kultur. 
- Når der kommer invitation fra DSA team, så skal forældrene komme. 

Herudover var der info om skoleintra. 
 
Skolebestyrelsen opfordrer til at der løbende bliver holdt møder. 
 
Lotte udtrykker (trods anerkendelse af de gode intentioner bag initiativet) bekymring om skolens 
“skal-krav” om, at begge forældre skal deltage i møderne på skolen. 
 
Skolen har erfaring med at det er vigtigt at insistere. Kulturforskellen gør det vigtigt at være tydelig 
om krav til fremmøde. 
 
 
2. 17:10-17:20 Elevrådets punkt -  

 
Udgår 

 
To af elverne har overtaget instagram profil. Der er lagt to opslag op.  

 
3. 17:20-17:30 Datainformeret feedback til  Skolebestyrelsen 

a. Elever pr. klasse 
b. Elever i basisundervisning/supplerende danskundervisning 
c. Elevfravær 
d. Afgangselever: resultater 

 
a.  https://drive.google.com/open?id=1K0Emeadiy1wFW-7gsaZqKJ5it1KhA2Qi 
 
Der spørges til ressourcetildeling til 2. årgang, da der er et stort antal elever. 
Der har været sygefravær og lærerskifte. CD er koblet til 2. årgang. Der er koblet fast vikar til 2 
årgang. Når den sygemeldte lærer raskmeldes vil denne fungere som to-lærer. 
 
 
b.  https://drive.google.com/open?id=1YuA82dWhcXPKaEkpWZIIt89wSLP5kVDW 
 
Navne skal fjernes fra liste, og den flettes sammen med listen over klassestørrelser. 
Forslag om at c og d udgår, da det skal behandles på næste møde.  
Materiale sendes ud til SB.  

https://drive.google.com/open?id=1K0Emeadiy1wFW-7gsaZqKJ5it1KhA2Qi
https://drive.google.com/open?id=1YuA82dWhcXPKaEkpWZIIt89wSLP5kVDW


 
 
 
4. 17:30 -18:30 DUS2  

a. Morgendus i ny DUS II lokale eller alternative løsningsforslag (punkt fra septembermødet) 
 
Beslutningen om at skolen først åbner kl 7.40 for elever i alrum 2 og 3 har medført henvendelser 
om behov for morgenpasning, På septembermødet aftalte vi, at dagsordenssætte punktet mhp på 
at overveje eventuel pasningsordning. 
De børn, der af logistiske årsager har behov for at komme tidligt, har fået mulighed for at opholde 
sig på torvet frem til at alrummet åbner kl 7.40. Den nuværende ordning giver ikke anledning til 
problemer, men giver tværtimod personalet en mulighed for øget opmærksomhed på, hvorfor 
børnene møder tidligt.  
 
Der oprettes ikke pasningordning. 
 
 

b. Henvendelse fra personale i juniorklubben vedr. pædagogiske overvejelser bag særlige 
arrangementer (bilag er fremsendt via intra, og lægges senere på drev..) 

 
Nicolaj deltager under punktet og fortæller indledningsvis, at en samlet personalegruppe står bag 
henvendelsen, der bredt præsenterer klubbens overvejelser, herunder også overvejelserne i 
forbindelse med sociale arrangementer. Der er en bekymring om, hvorvidt det er muligt at fortsætte 
med arrangementer nævnt i beskrivelsen. 
 
Skolebestyrelsen lægger vægt på de gode relationer, klubbens personale har til børnene, og 
opfordrer til at der arbejdes mere på tværs af skole og fritidsdel, således at de gode relationer også 
kan være med til at styrke skoledelen, og faggrupperne drager nytte af hinandens kompetencer. 
Skolebestyrelsen finder det vigtigt, at vi bevarer et godt og alsidigt klubtilbud så det samlede tilbud 
ikke forringes. Der bør fastholdes et højt aktivitetsniveau, samtidig med at aktiviteterne sker under 
hensyntagen til skolens øvrige drift. Når klubben er på plads i sine nye rammer inviterer 
skolebestyrelsen til en fortsættelse af drøftelsen 
 
Specifikt vedrørende klubbens skiferie gør skolebestyrelsen opmærksom på, at der tidligere (i 
skoleåret 15/16) er blevet besluttet, at denne ikke skal ligge i skoletiden. Beslutningen er blevet 
indskærpet da der i sidste skoleår alligevel blev afholdt skiferie. Det er uheldigt, at denne 
beslutning ikke er blevet gjort tilstrækkeligt klart for klubbens personale. Skolebestyrelsen 
fastholder beslutningen. 
 
Skolebestyrelsen anerkender værdien af sociale kompetencer og gode relationer, der skabes 
gennem et arrangement som f.eks. skiferie. På mødet foreslog skolebestyrelsen, at klubben i 
højere grad samtænker arrangementer med skoledelen. F.eks. er der stillet forslag om at 
kombinere skitur og lejrskole, således at hele årgangens børn, og ikke kun medlemmer af klubben, 
får glæde af tilbuddet, samt evt muligheden for at søge midler til arrangementet gennem 
Erasmus+. Der er også stillet forslag om i stedet at tilbyde weekendarrangement til f.eks. et 
feriecenter.  
 
I forhold til afholdelse af sommerkolonien skal overvejes, om kolonien kan placeres i en anden 
kalenderuge i sommerferien, så det pædagogiske personale har mulighed for at deltage i 
planlægningen af skoleåret sammen med deres kolleger. 
 

 
5. 18:00 - 18:30 Skolebestyrelsens beretning - aflægges i januar/februar 



 
a. Aftaler om arbejdsfordeling af beretningsområdet 
b. Implementering af valghandlingerne i forbindelse med SB valg 

 
a. Arbejdsgruppe: Sidse, Lotte, CD. Arbejdsgruppen udarbejder drejebog for formidling af 

beretningen. Der skal både være en skriftlig formidling forud for mødet og en mundtlig 
fremlæggelse.Forslag om at invitere person udefra, når beretningen skal præsenteres, som 
et ekstra punkt. 

 
I forbindelse med SB-mødet 23/1 2018 inviteres forældre til Skolebestyrelsens beretning 
 

b. Skoleforvaltningen har meddelt, at der kan afholdes digital afstemning til 
skolebestyrelsesvalg. Tidsplan for valghandlingen foreligger endnu ikke. 

 
6. 18:45-18:55 Aftaler om færdiggørelse af principper (udsat fra septembermødet) 

 
Der er principper der skal rettes. 
Udvalg giver besked til FFS 

 
 

7. 18:55 - 19:00  Evt.:  
Orienteringspunkter ved CD 

            Kommende udskiftning af klimaskjold i alrum 4 - mulige støjgener.  
            Opdatering af webside www.filstedvejensskole.dk  
            Ny struktur: 3. klasserne er fra aug. 18 er en del af indskolingen/alrum 1  
 

Alrum 4 ombygning:  
Det er meldt ud at projektet vil tage 14 dage, hvor eleverne ikke kan være i alrum 4. Hvis 
det rækker ud over 14 dage ønskes genhusning af eleverne. Skolebestyrelsen gør 
opmærksom på, at det ikke er hensigtsmæssigt at genhuse eleverne på andre skoler. 
 
LAV og AJ har redigeret hjemmeside. 
Det forsøges at lave en ny facebook profil, hvor der gives indput fra undervisningen 
 
3. årgang er en del af indskolingen fra 2018, og tilhører dermed også dus1. Ændringen 
sker bl.a. fordi overgangen til alrum 3 kan opleves overvældende for børnene i 3. klasse og 
for at sikre en sammenhængende indskoling.  
VIgtigt at børn på 2. årgang bliver informeret om, at de forbliver i alrum 1 i 3. klasse.  
 
Information af Målpil med link. Målpilen sikrer strategien fremover.  

 

http://www.filstedvejensskole.dk/

